
ZAPISNIK

s redovne godišnje Skupštine Hrvatskog meteorološkog društva
održane 17. svibnja 2024. u 16:00 na Geofizičkom odsjeku

Prirodoslovno-matematičkog fakulteta u Zagrebu

Predsjednica Društva Vesna Đuričić (Predsjednica) je utvrdila da nije prisutno više od polovice ukupnog
broja članova (218). Sukladno članku 28. Statuta HMD-a sjednica se odgađa za pola sata.

Tijekom stanke voditelj Studentske sekcije HMD-a Domagoj Dolički održao je prezentaciju na kojoj je
podijelio svoja iskustva sa sudjelovanja na European Geoscience Union konferenciji (EGU) koja se
održala u Beču u travnju ove godine.

Skupština je nastavila s radom u 16:30.

Skupštini je prisustvovalo 9 članova uživo te još 11 virtualno preko Zoom aplikacije. Potpisna lista je u
prilogu. Svi prisutni članovi bili su s pravom glasa.

Dnevni red je prihvaćen kao što je bio i predložen:

1. Otvorenje Skupštine

2. Izbor radnog predsjedništva, zapisničara i dva ovjerovitelja zapisnika

3. Verificiranje zapisnika sa Skupštine održane virtualno 19. – 24. 12. 2023.

4. Izvještaj o radu Društva u 2023.

5. Financijski izvještaj za 2023.

6. Izvještaj Nadzornog odbora o radu Upravnog odbora u 2023.

7. Rasprava o izvještajima

8. Prihvaćanje Izvještaja o radu, Financijskog izvještaja i izvještaja Nadzornog odbora

9. Biranje novog člana Upravnog odbora

10. Obilježavanje Svjetskog meteorološkog dana i Svjetskog dana voda

11. Biranje počasnih članova

12. Razno

Ad 1. Predsjednica je otvorila redovnu Skupštinu te je usvojen dnevni red.

Ad 2. Jednoglasno su usvojeni članovi radnih tijela Skupštine.
Radno predsjedništvo:

● Predsjednik: Ivan Čačić
● Članovi: Janja Milković i Dora Šimunec

Zapisničar: Nikola Vikić-Topić
Ovjerovitelji zapisnika: Mladen Rupčić i Vjeran Magjarević
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Ad 3. Jednoglasno je verificiran zapisnik Skupštine održane virtualno putem elektroničke pošte 19. – 24.
prosinca 2023.

Ad. 4. Predsjednica je predstavila izvještaj o radu Društva u 2023. godini. Osnovna područja aktivnosti u
2023. bila su redovan rad Društva, obilježavanje Svjetskog meteorološkog dana, priprema i
održavanje znanstveno-stručnog skupa Meteorološki izazovi 9, rad na projektu „Primjena
inovativnih tehnologija za odgovor na krizne situacije nastale pojavom ekstremnog vremena –
KvarnerExtrem“ te izdavačka djelatnost. Detalji se mogu naći u Izvještaju o radu HMD-a za 2023.
dostupnom na internetskim stranicama Društva.

Ad. 5. Nikola Vikić-Topić prezentirao je financijski izvještaj za 2023. godinu. U 2023. godini ostvareni
prihodi iznose 41.182 eura. U prihode su uključena i prenesena sredstva iz prethodne godine
koja iznose 3.157 eura. Ostvareni rashodi iznose 35.224 eura. U 2024. godinu preneseno je
5.957 eura što je malo više nego godinu ranije. Detalji se mogu naći u Financijskom izvještaju
HMD-a za 2023. dostupnom na internetskim stranicama Društva.

Ad 6. Predsjednica Nadzornog odbora Ksenija Cindrić Kalin podnijela je izvješće Nadzornog odbora o
radu Društva u 2023. Ukratko, rad Upravnog odbora u 2023. odvijao se uredno i prema Statutu,
sjednice su se održavale dinamikom koja je propisana u Statutu i planovi Društva za 2023.
većinom su realizirani. Izvještaj Nadzornog odbora moguće je naći na internetskim stranicama
Društva.

Ad 7. Ksenija Cindrić Kalin prenijela je komentar članice Lidije Srnec, koja je bila spriječena sudjelovati
na Skupštini, na izvještaj o radu Društva. U komentaru se Srnec osvrće na to da Urednički odbor
HMČ-a ima mandat od ožujka 2022., a do danas nije izašao HMČ broj 56. te smatra da
nedostatak slobodnog vremena uredničkog odbora ne može biti opravdanje za tako dugo
razdoblje u kojem nije izašao novi broj.

Vesna Đuričić odgovara da su godinama već isti problemi oko HMČ-a. Dugo se prikuplja dovoljan
broj članaka i dugo se čekaju recenzije članaka. Dodatno, prošle godine je tajnica HMČ-a
napustila svoju dužnost zbog obiteljskih obaveza što je također prolongiralo izlazak novog broja.

K. Cindrić Kalin podsjeća da postoji i zamjenik urednika koji bi trebao preuzeti obaveze oko
HMČ-a u trenucima kad je urednik spriječen drugim obavezama.

Branka Ivančan-Picek slaže se da problem oko HMČ-a traje već godinama te povezuje to s
promjenama uvjeta za izbor u nastavno i znanstveno zvanje. Uz to, meteorolozi čine malu
zajednicu, a već postoji časopis Geofizika koji se izborio za status cc časopisa. Stoga ističe da
razumije autore koji žele publicirati svoj rad u časopisu u kojem će se isti cijeniti. Potrebno je naći
skupinu ljudi koja će se baviti sadržajem HMČ-a i općenito njegovom budućnosti.

Ivan Čačić se slaže da se osnuje odbor koji bi se bavio ovom problematikom te naglašava da je
važno osigurati probitak meteorologa koji šalju članke u časopis, a to se može podizanjem
kvalitete i citiranosti istoga.
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Janja Milković iznosi da je četiri godine uređivala HMČ te ističe kako je to zahtjevan i kompliciran
posao kojemu se treba ozbiljno pristupiti na razdoblje od 3, 4 godine. Ističe da uspjeh časopisa
ovisi i o meteorolozima koji šalju članke, a ne samo u Uređivačkom odboru.

Vesna Đuričić se slaže, ali podsjeća da smo teško našli novu urednicu HMČ-a nakon
ponovljenog natječaja, jer se na prvi nitko nije javio.

Sonja Vidič kaže da je ova tema bolna točka mnogih meteorologa jer su mnogi od nas uložili
puno vremena u HMČ. Trebalo bi odrediti koji su ciljani čitatelji i autori HMČ-a te ponovno
razmisliti o sadržaju koji želimo objavljivati u časopisu, ne isključujući znanstvene radove.

Zaključak rasprave jest da će se formirati skupina ljudi koji će raditi na budućoj viziji HMČ-a.
Poziv za uključenje u radnu skupinu poslat će se svim članovima HMD-a, a poslat će ga Tajnik.

Janja Milković, kao komentar na financijski izvještaj, predlaže da se informacija o donacijama
Društvu istakne u svakoj e-mail poruci te na svakom zapisniku i svakoj vijesti na internetskim
stranicama. Tako bi se članove podsjetilo na taj vid pomoći što bi potencijalno poboljšalo
financijsko stanje Društva. Ivan Čačić podsjeća da je moguće tražiti i sponzorstva za pojedina
događanja, osobito za skupove gdje bi se mogla osigurati vidljivost sponzora.

Ad 8. Izvještaj o radu Društva, Financijski izvještaj te Izvještaj Nadzornog odbora jednoglasno su
prihvaćeni od svih prisutnih na Skupštini.

Ad 9. S obzirom na to da je Ivan Güttler napustio Upravni odbor nakon što je imenovan Glavnim
ravnateljem DHMZ-a, potrebno je izabrati novog člana Upravnog odbora.
Nikola Vikić-Topić je predložio Lidiju Srnec. Ivan Ljuština je predložio Andreinu Belušić Vozila.
Većinom glasova izabrana je Lidija Srnec.

Ad 10. Počasna članica i bivša predsjednica Društva Janja Milković podsjeća prisutne da na
obilježavanje Svjetskog meteorološkog dana i Svjetskog dana voda (SMD) dvije godine zaredom
(2023. u Splitu i 2024. u Zagrebu) nisu pozvani svi članovi Društva. Zbog toga je zavladalo
nezadovoljstvo i razočarenje među mnogim umirovljenim meteorolozima. Podsjeća da je
proslava SMD-a uvijek bila organizirana zajednički od strane DHMZ-a i HMD-a te da su uvijek bili
pozvani svi članovi HMD-a. Rijetka je to prilika da se meteorolozi koji ne rade zajedno vide i
druže. Stoga mole Predsjednicu Društva Vesnu Đuričić da održi sastanak s Glavnim ravnateljem
DHMZ-a Ivanom Güttlerom na kojem bi se ukazalo na problem. Na sastanak bi bilo dobro pozvati
i predstavnike Geofizičkog odsjeka PMF-a. Vesna Đuričić i Ivan Čačić se slažu s prijedlogom.
Branka Ivančan-Picek prihvaća dio odgovornosti za prošlogodišnju svečanost obilježavanja
SMD-a u Splitu. Ističe da je u sklopu projekta METMONIC značajno unaprijeđena motriteljska
infrastruktura na Jadranu zbog čega je DHMZ odlučio po prvi puta organizirati proslavu SMD-a u
Splitu. Glavna ideja iza ove odluke bila je naglasiti važnost pomorske meteorologije i pokazati
značajno veće operativne mogućnosti PMC-a Split i ureda u Rijeci u praćenju i prognozi olujnih
pojava na moru. Zaključak ove točke jest da će predsjednica Društva zatražiti sastanak s
Glavnim ravnateljem DHMZ-a.
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Ad. 11. Nije bilo prijedloga za nove počasne članove.

Ad. 12. Nikola Vikić-Topić podsjeća na pisanje i izdavanje monografije Društva povodom 60. obljetnice
osnutka Društva sljedeće godine. Nakon kraće rasprave, zaključak je da će se poslati poziv članstvu za
sudjelovanje u stvaranju monografije Društva te da će se sličan poziv staviti na internetske stranice
Društva.

Ivan Čačić obavještava da je prije pola godine održan sastanak predstavnika HMD-a (Vesna Đuričić,
Ivan Čačić i Nikola Vikić-Topić) i Hrvatske turističke zajednice koja je ponudila logističku potporu HMD-u
u organiziranju međunarodnih skupova.

Godišnja skupština završila je s radom u 18:20.

Zapisnik vodio: Zapisnik ovjerili:

Nikola Vikić-Topić Mladen Rupčić Vjeran Magjarević

__________________ __________________ __________________

Prilog: Potpisna lista
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